
Til Folketingets Miljøudvalg

Emne: Skrotning af Ærøsund

Stå endelig fast på at Ærøsund skal skrottes og genindvindes og ikke ende som skibskirkegård på havbunden.

Ærøsund vil altid være et fremmedelement i havet, hvor skibet absolut ikke hører hjemme.

Stålpriserne stiger voldsomt fordi det nu også er ved at blive en knap ressource. Det er mig ganske uforståeligt at 
miljøorganisationer ikke kræver at skibet genindvindes.
Hvorfor skal jeg sortere blikdåser og metal fra i husholdningen, når det offentlige påtænker at dumpe mange hundrede 
tons stål på havbunden??

Jeg har f. eks. en campingvogn som ad åre skal skrottes.
Skal jeg så have lov til at køre den ud til en skov – åbne 
vinduer og døre – og så lade fugle og dyr overtage den.
De ville sikkert hygge sig i den, men den hører ikke 
hjemme i naturen, og det gør Ærøsund absolut heller 
ikke.

Rundt om i danske havne ligger der en del skibe, der 
aldrig kommer ud at sejle igen. 
F.eks har Søværnet en større mængde udtjente skibe 
liggende i Kørsør

I Marstal har vi en gammel Søby-færge liggende som 
nok heller ikke kommer ud at sejle igen. 
Skal den så også ende på havets bund?

Hvis der skal laves et rev var det meget mere naturligt at købe en skibsladning store sten fra Norge eller Sverige. 
Det koster kun ganske lidt.
Sådan lavede vi en læmole uden for havnen her i Marstal for en snes år siden.

Med venlig hilsen

Niels Aage Jensen
Pilevænget 14
5960 Marstal
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